
Milí spoluobčané,
na úvod tohoto vydání našeho hla-

satele vás v nastalých podzimních ča-
sech zdravím. Tradičně bych na úvod 
ráda vzpomenula proběhlé kulturní 
a společenské akce. Akcemi, na které 
jistě rádi vzpomínáte a které si uvnitř 
tohoto vydání připomenete, jsou far-
ní den a dětský den, které proběhly 
krátce za sebou na začátku září. Těm-
to tradičním setkáním předcházela 
nově se rodící tradice v podobě filmo-
vého léta kinematografu bratří Ča-
díků, který jsme po loňské premiéře 
uvítali na konci prázdnin. A neměli 
bychom opomenout tradiční staré 
hody krojovaných.

Pokud jde o další rozvoj naší obce, 
tak především věřím, že v době, kdy 

dostáváte do svých rukou toto vy-
dání, je již hotov chodník na ulici 
U Dráhy. I když se to možná neza-
svěcenému nezdá, byla to adminis-
trativně, logisticky a stavebně velmi 
náročná akce. Děkuji všem spolu- 
občanům za trpělivost a shovívavost 
při realizaci a věřím, že výsledek jim 
a nám všem bude odměnou. Naopak 
přístavba a nástavba mateřské školy 
doposud probíhá dle harmonogramu, 
což je pozitivem pro příští rok a pří-
ští generace. Dobrým signálem pro 
příští generace může být také to, že 
v našem úsilí o nápravu překračová-
ní hlukových limitů na silnici II/602 
nám dal za pravdu Nejvyšší správní 
soud v Brně, o čemž si zde můžete 
také přečíst.

Přeji všem pevné zdraví

Mgr. Markéta Bobčíková, starostka

Romana Svěráková – Mladí fotbalisté z Troubska – 3. místo ve fotosoutěži 2022
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1a/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troub-
sko schvaluje hlasování zvednutím ruky.
1b/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troub-
sko schvaluje diskuzi zvlášť k  jednotlivým 
bodům programu pro členy i pro veřejnost.
1c/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troub-
sko schvaluje ověřovatele zápisu Ing. Mar-
tina Křivánka a doc. Petra Kanioka.
2a/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troub-
sko schvaluje zařazení dvou bodů, a to Kup-
ní smlouva na pozemek parc. č. 1556 v k. ú. 
Troubsko a Obecně závazná vyhláška obce 
Troubsko, o nočním klidu.
2b/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troub-
sko schvaluje upravený program jednání.
3/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troubsko 
schvaluje Kupní smlouvu s Ing. B. H. a J. H. 
na pozemky
– parc. č. 1509/41 se zapsaným druhem 
pozemku – ostatní plocha, o výměře 22 m2,
– pozemek parc. č. 1192/47 se zapsaným 
druhem pozemku – ostatní plocha, o výmě-
ře 12 m2,
– pozemek parc. č. 1192/46 se zapsaným 
druhem pozemku – ostatní plocha, o výmě-
ře 12 m2,
– pozemek parc. č. 1192/45 se zapsaným 
druhem pozemku – ostatní plocha, o výmě-
ře 12 m2, kupní cena předmětu převodu je 
255 560 Kč a pověřuje starostku k podpisu 
smlouvy.
4/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troubsko 
schvaluje Kupní smlouvu s p. O. Ř. na po-
zemky
– pozemek parc. č. 1509/26 se zapsaným 
druhem pozemku – ostatní plocha, o výmě-
ře 14 m2,
– pozemek parc. č. 1509/25 se zapsaným 
druhem pozemku – ostatní plocha, o výmě-
ře 14 m2,
– pozemek parc. č. 1192/43 se zapsaným 
druhem pozemku – ostatní plocha, o výmě-
ře 12 m2, kupní cena předmětu převodu je 
176 200 Kč a pověřuje starostku k podpisu 
smlouvy.
5/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troubsko 
schvaluje Kupní smlouvu s  I. B. a R. B. na 
pozemek parc. č. 1509/24 se zapsaným 
druhem pozemku – ostatní plocha, o výmě-
ře 14 m2, kupní cena předmětu převodu je 
61 670 Kč a pověřuje starostku k podpisu 
smlouvy.
6/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troubsko 
schvaluje Kupní smlouvu spolu se smlouvou 

o zřízení služebnosti s J. D. na pozemek
– parc. č. 1509/23 se zapsaným druhem 
pozemku – ostatní plocha, o výměře 14 m2, 
kupní cena předmětu převodu je 61 670 Kč 
a pověřuje starostku k podpisu smlouvy.
7/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troubsko 
schvaluje Kupní smlouvu spolu se smlouvou 
o zřízení služebnosti s I. A. na pozemky
– parc. č. 1509/21 se zapsaným druhem 
pozemku – ostatní plocha, o výměře 16 m2,
– parc. č. 1509/22 se zapsaným druhem 
pozemku – ostatní plocha, o výměře 14 m2,
kupní cena předmětu převodu je 132 150 Kč 
a pověřuje starostku k podpisu smlouvy.
8/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troubsko 
schvaluje Kupní smlouvu s R. K. na pozemek 
parc. č. 1192/44 se zapsaným druhem po-
zemku – ostatní plocha, o  výměře 12 m2, 
kupní cena předmětu převodu je 52 860 Kč 
a pověřuje starostku k podpisu smlouvy.
9/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troubsko 
schvaluje Kupní smlouvu s Mgr. T. N. a J. N.
na pozemek parc. č. 1192/42 se zapsaným 
druhem pozemku – ostatní plocha, o výmě-
ře 12 m2, kupní cena předmětu převodu je 
52 860 Kč a pověřuje starostku k podpisu 
smlouvy.
10/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troub-
sko schvaluje Kupní smlouvu s P. O. na poze-
mek parc. č. 1192/41 se zapsaným druhem 
pozemku – ostatní plocha, o výměře 12 m2, 
kupní cena předmětu převodu je 52 860 Kč 
a pověřuje starostku k podpisu smlouvy.
11/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troub-
sko schvaluje Kupní smlouvu s  R. K. na 
pozemek parc. č. 1192/40 se zapsaným 
druhem pozemku – ostatní plocha, o výmě-
ře 14 m2, kupní cena předmětu převodu je 
61 670 Kč a pověřuje starostku k podpisu 
smlouvy.
12/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troub-
sko schvaluje Smlouvu o  poskytnutí do-
tace z  rozpočtu Jihomoravského kraje 
č. JMK084465/23/OK s  Jihomoravským 
krajem, IČO: 70888337, Brno na realiza-
ci projektu Restaurování sousoší sv. Cyrila 
a Metoděje a pověřuje starostku k podpisu 
smlouvy.
13/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troub-
sko schvaluje darovací smlouvu o  převo-
du vlastnického práva s M. B. na pozemek 
parc. č. 1192/51, ostatní plocha (způsob 
využití – ostatní komunikace) o výměře 3 m2 
a pověřuje starostku k podpisu smlouvy.

14a/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troub-
sko schvaluje poskytnutí individuální dotace 
z rozpočtu obce Troubsko pro rok 2023 ve 
výši 20 000 Kč na opravu altánu v prosto-
rách sokolovny Troubsko.
14b/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troub-
sko schvaluje Smlouvu o  poskytnutí indi-
viduální dotace z  rozpočtu obce Troubsko 
pro rok 2023 pro Podskalák, z. s., IČO: 
22680390, Troubsko ve výši 20 000 Kč 
a pověřuje starostku k podpisu.
15/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troub-
sko schvaluje Závěrečný účet obce Troub-
sko za rok 2022 s vyjádřením souhlasu s ce-
loročním hospodařením, a to bez výhrad.
16/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troub-
sko schvaluje rozpočtové opatření č. 4.
17/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troub-
sko schvaluje v souladu s § 102 odst. 2 písm. 
a) zákona č. 128/2000 Sb., o  obcích, ve 
znění pozdějších předpisů, vyhrazenou pra-
vomoc Radě obce k provádění rozpočtových 
opatření při akci Nástavba MŠ/Přístavba 
ZŠ, v těchto oblastech:
– přijetí a čerpání úvěru dle úvěrové smlou-
vy č. 99030370722, bez určení konkrétní 
částky v Kč,
– přijetí a realizace výdajů účelově poskyt-
nutých transferů na akce Nástavba MŠ/Pří-
stavba ZŠ, bez určení konkrétní částky v Kč,
– upřesnění výše těchto transferů v případě 
jejich vypořádání, nebo z jiných důvodů pro 
výdajové i příjmové položky transferů, nebo 
položky finančního vypořádání,
– výdaje vzniklé na základě platných smluv 
o  dílo a  výdajů kde může dojít ke škodám 
z důvodu časového prodlení při akci Nástav-
ba MŠ/Přístavba ZŠ, a to bez omezení.
Vyhrazena pravomoc dle tohoto usnesení 
se schvaluje na dobu trvání investiční akce 
Nástavba MŠ a Přístavba ZŠ do doby vypo-
řádání transferů. O rozpočtových opatřeních 
provedených z výše uvedených důvodů bu-
dou členové ZO informování na zasedáních 
zastupitelstva. Vyhrazená pravomoc Radě 
obce k  provádění rozpočtových opatření 
do výše limitu 3 000 000 Kč ze dne 19. 12. 
2018, které bylo schvá  leno usnesením č. 
X/13 zůstává nadále v  platnosti. Toto po-
věření nabývá platnosti dne 26. 6. 2023 
schválením ZO.
18/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troub-
sko pověřuje všechny členy rady obce 
Troubsko, jmenovitě Ing. Martina Křivánka, 

USNESENÍ

Zasedání č. 31 Zastupitelstva obce Troubsko konané dne 26. 6. 2023 v zasedací místnosti 
Obecního úřadu Troubsko od 18.00 hodin.
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Ing. Dalibora Bartoše, JUDr. Milana Švejdu 
k přijímání projevů vůle při vstupu do man-
želství podle § 11a, odst. 1 písm. a) zákona 
o matrikách.
19/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troub-
sko schvaluje navýšení provozního pří-
spěvku v roce 2023 ve výši 622 720 Kč na 
pokrytí zajištění stravování dětí, žáků a za-
městnanců příspěvkové organizace ZŠ a MŠ 
Troubsko.
20/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troub-

sko schvaluje uzavření kupní smlouvy k po-
zemku parc. č. 1556 o výměře 1079 m2, se 
zapsaným způsobem využití orná půda, k. 
ú. Troubsko, zapsanému na listu vlastnictví 
č. 1699 vedeném Katastrálním úřadem pro 
Jihomoravský kraj, Katastrální pracoviště 
Brno-venkov, s paní Mgr. H. J. za kupní cenu 
za 1 m2 ve výši 2 000 Kč, tj. celková kup-
ní cena 2 158 000 Kč se zajištěním složení 
a  výplaty kupní ceny prostřednictvím ad-
vokátní úschovy a pověřuje starostku obce 

k uzavření kupní a úschovní smlouvy.
21/31Z/2023 Zastupitelstvo obce Troub-
sko schvaluje obecně závaznou vyhlášku 
obce Troubsko, o nočním klidu.

Výsledky projednávání, o kterých se ne-
hlasovalo
Zastupitelstvo obce Troubsko bere na vědo-
mí závěrečný účet Svazku vodovodů a ka-
nalizací Ivančice za rok 2022.

NAŠI JUBILANTI

paní Marie Foralová 71 let 
ul. Družstevní
pan Ladislav Čunda 71 let 
ul. Jihlavská
paní Věra Chaloupková 72 let
ul. Nár. odboje
pan Stanislav Štěrba 72 let 
ul. Stromovka
pan Vladimír Dedík 72 let
ul. Sadová
pan Jiří Bravenec 73 let
ul. Družstevní
pan Jiří Horáček 73 let
ul. U Dráhy
pan Miroslav Kolařík 73 let
ul. Munkova
paní Danuše Papoušková 74 let
ul. Jihlavská
pan Ing. Jiří Brabenec 74 let 
ul. Zahradní
paní Drahoslava Vališová 74 let
ul. Vyšehrad
pan Karel Findeis 75 let
ul. Lišky
paní Olga Hrušáková 76 let
ul. U Lednice
paní Věra Vališová 76 let
ul. Družstevní
pan Jiří Konečný 76 let
ul. Nár. odboje

pan Jan Endl 77 let
ul. Nová
paní Ludmila Mífková 78 let
ul. Zámecká
pan Karel Pecina 78 let
ul. Pod Vinohrady
paní Anna Vaňková 78 let
ul. U Lednice
paní Božena Bukvová 79 let
ul. Pod Vinohrady
paní Hedvika Vítězová 79 let
ul. Nár. odboje
paní Anna Vyziblová 79 let
ul. Pod Vinohrady
pan Ing. František Putna 80 let 
ul. Nár. odboje
paní Markéta Zbíralová 80 let
ul. Vyšehrad
paní Marcela Dufková 81 let 
ul. U Rybníka
pan Karel Horáček  81 let
ul. Školní
paní Zdenka Navrátilová 81 let
ul. Veselka
paní Zdenka Doležalová 82 let
ul. Školní
pan František Nováček 82 let
ul. Pod Vinohrady
paní Eva Bučková 82 let
ul. U Lednice

paní Marie Koláčková 82 let
ul. U Lednice
pan Arnošt Růžička 83 let
ul. Nár. odboje
paní Miroslava Světlíková 83 let
ul. Nár. odboje
paní Eva Šustrová 84 let
ul. Nová
paní Lidmila Pacnerová 85 let
ul. Zámecká
pan Miroslav Kasáček 86 let
ul. Nár. odboje
paní Blažena Vozdecká 86 let
ul. Pod Vinohrady
paní Libuše Hanušová 88 let
ul. Jihlavská
paní Emilie Chaloupková 89 let
ul. U Rybníka
paní Ludmila Weinhöferová 89 let
ul. Nár. odboje
paní Jiřina Kroupová 90 let
ul. Pod Vinohrady
pan Bohumil Šmíd 90 let
ul. Školní
paní Bohuslava Antošová 92 let
ul. Nová
paní Marie Hladká 94 let
ul. Munkova

Libuše Chaloupková, matrikářka

V této rubrice pokračujeme v uveřejňování obyvatel obce Troubsko, kteří oslavují 70 let a více.

Všem jubilantům přejeme hodně štěstí, 
rodinné pohody, spokojenosti 
a hlavně pevné zdraví.
V měsíci říjnu a listopadu 2023 slaví životní jubileum tito naši vážení spoluobčané:

USNESENÍ
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ZŠ A MŠ TROUBSKO

Dva měsíce utekly jako voda a letos jsme je využili k do-
stavbě a modernizaci našich budov. Jistě jste si povšimli, že 
v areálu MŠ nám za prázdniny vyrostla hrubá stavba pavi-
lonu ZŠ a proběhly (a ještě do srpna 2024 budou probíhat) 
úpravy a dostavba jedné třídy stávající mateřské školy.

Rádi bychom touto formou poděkovali paní starost-
ce a zastupitelům obce za veškerou podporu naší školy 
a školky, a to jak morální, tak ve velké míře i finanční.

Řady pedagogických pracovníků 
pro letošní rok doplnily v základní 
škole Mgr. Michaela Krátká jako tříd-
ní učitelka pátého ročníku a speciální 
pedagožka, dále Mgr. Monika Mike-
lová jako třídní učitelka druhého roč-

níku a Mgr. at Mgr. Nikola Stračárová 
jako učitelka TV a speciální pedagož-
ka. Nově ve funkci zástupce ředitelky 
školy pro první stupeň do funkce na-
stoupil Mgr. Jan Januš.

V mateřské škole nám nastoupila 
paní učitelka Monika Matušová a se-
tkáte se s ní v oddělení mladších dětí.

Prázdniny ve škole

Naši učitelé
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ZŠ A MŠ TROUBSKO

S nástupem nového školního roku 
přicházejí k žákům, rodičům i jejich 
učitelům nová očekávání. Nejvíce 
rozzářené oči budou mít prvňáč-
ci, kteří poprvé zažijí usednutí do 
školní lavice a budou muset postup-
ně prokázat, do jaké míry se naučili 
samostatnosti a zodpovědnosti, jak 
se dovedou soustředit, zvládnout ne-
úspěch, jak umějí vyjít s dětmi i do-
spělými. V letošním roce je školním 
rokem povede Mgr. Lucie Minaříko-
vá a Mgr. Vojtěch Klement.

Rodiče se během školní docház-
ky svých dětí dozvídají hodně sami 
o sobě, o svém vztahu k autoritám, 
o vlastních ambicích, prioritách, ale 
i o úzkostech a potřebě být úspěš-
ným.

Rodiče také v průběhu školního 
roku zjišťují, kolik svobody a zodpo-
vědnosti jsou ochotni v dnešní uspě-
chané době svému dítěti dát, vnímají, 
jak si s tím dítě poradí. Celý proces 
školního vzdělávání, kde nejdůleži-
tější roli hraje učitel, rodič a žák a po-
cit, který dítě prožije během školních 
let, výrazně ovlivní jeho pozdější 
sebepojetí a sebepřijetí dospělého 
v dalším životě. Jedině ze šťastných 
a spokojených dětí mohou vyrůst do-
spělí, kteří mají zdravé sebevědomí, 
váží si sami sebe a vědí, co od svého 
života očekávají.

Psycholožka a spisovatelka Diana 
Loomans vyslala směrem k rodičům 
následující slova, která stojí za zamy-
šlení:

„Kdybych měla své dítě vychová-
vat znovu, vybudovala bych pro něj 
nejdříve sebeúctu a pak teprve dům. 
Prstem bych více malovala a míň hro-
zila. Méně bych ho opravovala a víc si 
s ním povídala. Nedívala bych se na 
hodinky, ale prostě bych se dívala. 

Nestarala bych se tolik o učení, ale 
prostě bych se starala. Chodila bych 
víc na procházku a pouštěla víc draků 
na provázku.

Přestala bych si hrát na vážnou, ale 
vážně bych si víc hrála.

Proběhla víc polí a viděla víc hvězd. 
Víc bych ho objímala a méně bych 
s ním válčila. Viděla bych častěji v ža-
ludu dub.

Nebyla bych jen přísná, ale i pří-
stupná. 

Neučila bych ho lásce k síle, ale na-
učila bych ho síle lásky.“

Chtějme tedy, aby naše děti vyrůs-
taly ve šťastném a láskyplném pro-
středí domova, chtějme a postarejme 
se o to, aby škola byla v jejich životě 
místem, kam se budou těšit a kde bu-
dou rády, nejen kvůli svým kamará-
dům, učitelům, ale i všem novým vě-
domostem a dovednostem, kterým se 
s tu nadšením naučí.

Přejeme všem krásný barevný pod-
zim prožitý ve zdraví a pohodě.

Mgr. Ivana Kašparová 
– ředitelka ZŠ a MŠ Troubsko

Léto se chýlí ke konci a my opět 
vítáme nové děti v mateřské škole. 
Seznamujeme se a těšíme se, co nás 
čeká v netradičním školním roce, 
neboť stále probíhá dostavba mateř-
ské školy. Spousta dětí rádo pozoruje 
stavební stroje z okna, a proto pevně 
věříme, že i tento rok společně zvlád-
neme s úsměvem. Plánujeme pro děti 
spoustu výletů a výprav do blízkého 
i vzdálenějšího okolí, návštěvu divadel 
a muzeí. Krok za krokem projdeme ce-

lým světem, proletíme vesmírem, po-
plujeme po moři a po cestě se dozvíme 
spoustu zajímavých informací o zví-
řátkách, rostlinách, lidech, zemích 
i planetách. Neopomeneme zpívat, 
cvičit, tancovat a hrát spoustu zají-
mavých her. Budeme rozvíjet všechny 
složky osobnosti a zkoumat přírodu 
i různé předměty. Zahrajeme si na 
divadlo i na objevitele. Dětem nabíd-
neme spoustu podnětů, ale budeme se 
snažit, aby se rozhodovaly samostatně, 

kterou činnost si v daný okamžik zvo-
lí. Jak se nám i dětem bude dařit tyto 
cíle naplňovat, vás budeme opět infor-
movat příště. Pokud však půjdete po 
ulici Školní, nezapomeňte si prohléd-
nout fotografie na naší nástěnce.

Přejeme příjemné babí léto.
Za kolektiv MŠ 

Mgr. Kateřina Kamenická

Škola, rodiče a děti

Zprávičky z naší školičky
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Milí spoluobčané farnosti Troub-
ska, většinou víte, že jsem v tomto 
roce 2023 dovršil 50 let kněžského ži-
vota. Dovoluji si v příspěvku přiblížit 
vám léta mého života. Pro mnohé to 
nebude novinkou, bude to takové opa-
kování, ale jistě další přiblížení a všem 
příležitost k otevřenosti ve vzájem-
ných vztazích, abyste neměli ostych 
v kontaktu s náplavou, které bylo ur-
čeno být mezi vámi. Utíká to a už zde 
prožívám devátý rok a cítím se zde 
doma. Hodně roků zpět jsem Troub-
sko míjel nebo jím projížděl a bylo mi 
blízké především vědomím, že odtud 
pochází biskup Vojtěch Cikrle, který 
mi také určil tento domov. Tak jak to 
tedy bylo, než jsem sem přišel domů?

Světlo světa jsem spatřil 12. srpna 
1950 v porodnici v Počátkách, okres 
Pelhřimov, a tamtéž v nemocnič-
ní kapli pokřtěn. Rodiče uvítali tuto 
možnost, protože v rodné farnosti se 
pan farář velmi společensky angažo-
val. Byl předsedou Místního národní-
ho výboru a mělo se za to, že byl čle-
nem KSČ. Vyrůstal jsem spolu s třemi 
dosud žijícími staršími sourozenci ve 
vesnici Mysletice u Telče, farnost Kos-
telní Myslová.

Národní školu 1.–5. třída jsem ab-
solvoval v sousední Řečici. Z dětské 
touhy mít, co mají ostatní spolužáci, 
jednoho dne jsem přišel domů ze ško-
ly s červeným šátkem na krku jako 
člen dětské komunistické organizace 
Pionýr. Rodičům se to velmi nelíbi-
lo. V 6.–9. třídě ZDŠ jsem pokračo-

val v Dačicích a tam také maturoval 
5. 6. 1968 na SVVŠ. Organizaci Soci-
alistického svazu mládeže jako jediný 
student ve škole jsem svým členstvím 
nepoctil.

Přijímací řízení na Cyrilometoděj-
ské bohoslovecké fakultě v Praze se 
sídlem v Litoměřicích v červnu 1968 
mi otevřelo cestu do kněžského se-
mináře a ke studiu teologie, avšak na 
nově otevřené pobočce zmíněné fa-
kulty v Olomouci.

Po jejím absolvování jsem byl 
30. června 1973 vysvěcen v Brně na 
kněze biskupem Josefem Vranou, olo-
mouckým apoštolským administráto-
rem.

Hned od 1. července mi bylo urče-
no místo kaplana v Blansku. Po třech 
měsících mě čekala občanská povin-
nost – dvouletá vojenská služba, a to 
v Karlových Varech. Po jejím skončení 
začalo pokračování kněžské služby, od 
1. října 1975 jako kaplan v Hodoníně. 
Po třech letech (1978–1979) kaplanem 
v Jihlavě ve farnosti Matky Boží a v le-
tech 1979–1984 kaplanem v Brně u sv. 
Janů (u minoritů). Další tři roky mi 
byla svěřena služba faráře v Doubravi-
ci nad Svitavou u Blanska.

V roce 1987 mi začalo období 24 let 
služby mimo území brněnské diecé-
ze. Nejprve 15 let v Litoměřicích, kde 
se nacházel jediný kněžský semi-
nář pro Čechy a Moravu. Rektorem 
(ředitelem) tam byl kněz brněnské 
diecéze Vojtěch Cikrle. Byl jsem jme-
nován jeho zástupcem – vicerekto-
rem – 1987–1990. 

Změna režimu na přelomu roku 
1987 a 1990 přinesla mnoho změn 
i v životě církve a také v přípravě na 
kněžství. V březnu 1990 byl rektor 
Vojtěch Cikrle jmenován brněnským 
biskupem. Vedení kněžského semi-
náře do konce školního roku leželo 
na mne. Zároveň se připravovalo roz-
dělení a přesunutí semináře do Prahy 
a do Olomouce. Zůstávala otázka, co 
s objektem, který od roku 1953 sloužil 
k přípravě kněží pro Čechy a Moravu. 
Nakonec bylo rozhodnuto o potře-
bě přípravného tzv. nultého roční-
ku, který našel umístění zde. Dostal 

název Teologický konvikt a byl jsem 
biskupskou konferencí pověřen jeho 
vedením jako rektor (ředitel). Vedl 
jsem ho 12 let. Za tu dobu se tam vy-
střídalo 659 studentů, z nichž víc jak 
polovina se stali kněžími. Mezi nimi 
dva biskupové, náš brněnský Pavel 
Konzbul a ostravsko-opavský Martin 
David. Dne 23. listopadu 1996 jsem byl 
papežem Janem Pavlem II. jmenován 
kaplanem Jeho Svatosti. Je to čestný 
titul s právem užívat titul monsignore 
(čti monsiňor) se zkratkou Mons. před 
jménem.

V roce 2002 bylo rozhodnuto o pře-
sunutí Teologického konviktu do 
uprázdněných prostor v Arcibiskup-
ském semináři v Olomouci. A v mém 
životě nastal další posun, tentokrát ne-
jen za hranice brněnské diecéze, ale za 
hranice republiky, do Itálie do Říma. 
Byl jsem tam jmenován vicerektorem 
české papežské koleje Nepomucenum, 
kde se připravují ke kněžství studenti 
z České republiky nebo tam pokraču-
jí kněží v dalších studiích, a to nejen 
naši. Volné kapacity domu využívají 
kněží prakticky ze všech kontinentů 
světa. Moje působení zde trvalo de-
vět let. V této době mi byla k dispozici 
dána pro pobyt o dovolené ve vlasti 
neobsazená fara ve Zbraslavi u Brna.

Rok 2011 znamenal pro mne ná-
vrat a od 1. 10. jsem byl ustanoven 
jako rektor (správce) kostela sv. Maří 
Magdaleny v Brně. Kostel má tradici 
otevřeného kostela po celý den k mod-
litbě s celodenním výstavem Eucha-
ristie. V době mého působení z inicia-
tivy biskupství byla nabídka rozšířena 
v pracovní dny o celodenní příležitost 
ke svátosti smíření. V roce 2014 prošel 
interiér kostela generální opravou.

V témže roce mne požádal bis-
kup Vojtěch Cikrle o převzetí farnos-
ti Troubsko s platností od 1. 12. 2014 
a zároveň mne ustanovil rosickým 
děkanem. Půl roku jsem ještě spravo-
val farnost Střelice. Od 1. 7. 2020 jsem 
navíc ustanoven administrátorem ex-
currendo ve farnosti Neslovice s při-
lehlými obcemi Hlína a Kratochvilka.

V době uzávěrky přichází moje 
jmenování kanovníkem Královské 

Farář František Koutný – 50 let kněžského života
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stoliční kapituly sv. Petra a Pavla 
v Brně. Stručně řečeno biskup Pavel 
Konzbul mne jmenuje do užšího sbo-
ru s ním. Tato kapitula byla založena 
7. 3. 1296. Více informací naleznete na 
internetových stránkách a konkrétně 
to popíši v příštím čísle hlasatele.

„Věčný život pak je to, že poznají 
tebe, jediného pravého Boha, a toho, 
kterého jsi poslal, Ježíše Krista.“ (Jan 
17,3)

Těmito slovy Ježíš Kristus definu-
je smysl svého poslání na Zemi. On, 
Boží Syn, přišel jako člověk, aby nám 
sdělil, že Bůh má rád každého člo-
věka, každému chce dát věčný život. 
Poznat Ježíše a přijmout jeho přátel-
ství, zvláště navázané přijetím svátostí 
křtu a životem podle jeho programu, 
je cesta k životu věčnému, ke kterému 
nás Bůh zve. Toto poslání Ježíš svěřil 
nejbližším učedníkům a je předáváno 
dále. Mnozí položili za toto poslání 
svůj život.

Toto poslání chápu jako to pod-
statné, co k povolání kněze patří. Dě-
kuji Bohu za dar víry a Jeho poznání 
skrze Ježíše Krista a za těch 50 let, 
kdy tímto posláním mohu naplňovat 
smysl mého života. Vnímám vděčně, 
že jsem spoluobčany ať věřícími, nebo 
takzvaně „nevěřícími“ brán ne jako 
privilegovaná osoba honosící se vzne-
šenými tituly, která si drží odstup od 
„normálních“ lidí, ale jako někdo, kdo 
je schopen být všem nablízku. Děku-
ji tímto všem, kteří jakkoli vyjádřili 
své přání a sympatie. Připouštím, že 
ne všem výkon mého poslání může 
takzvaně sedět. Jsem vděčný i za od-

vahu vyslovit kritiku, i když ji nebudu 
schopen dokonale vysvětlit.

Obvykle při slavení nějakého výro-
čí bilancuje se minulost. Chci pouká-
zat na ukazatele růstu života farního 
společenství. Začíná svátostí křtu. 
K uzávěrce tohoto čísla za mého půso-
bení bylo uděleno 254 křtů. Je to dů-
ležitý krok naplňování poslání uvádět 
pokřtěné k poznání Boha. Zde však 

není hlavní kněz, ale rodiče a kmotry 
a kmotři, kteří slibem převzali napl-
nění tohoto poslání. Bilance je plná 
naděje, že rodiče svůj slib splní. Čeká 
na to asi 200 dětí. A já jsem připraven 
pomoci, poradit.

S přáním Božího požehnání 
všem v obcích farnosti

František Koutný, farář

autor obrázku Kvítko sv. Františka – Rostislav Valušek, 
duchovní církve Československé husitské (před 50 lety)

Královská stoliční kapitula sv. Petra 
a Pavla v Brně oznamuje, že diecézní 
biskup Mons. Mgr. Ing. Pavel Kon-
zbul, Dr., bude při slavnostní boho-
službě ve čtvrtek 14. září 2023 v 17.30 
hodin v katedrále sv. Petra a Pavla 
v Brně instalovat

Mons. ThLic. Václava Slouka pro-
boštem, R. D. ThLic. Petra Šikulu 

děkanem a R. D. Mgr. Marcela Javo-
ru, Mons. Františka Koutného, R. D. 
ICLic. Mgr. Jana Nekudu kanovníky 
Královské stoliční kapituly sv. Petra 
a Pavla v Brně.

Na tuto slavnost i na následné ob-
čerstvení v restauraci Živá voda pod 
Petrovem jste srdečně zváni.

Mons. František Koutný kanovníkem
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Pozvání na akce
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 28. 10. 2023 – Lampionový průvod

 28. 10. 2023 – Sváteční koncert chrámového sboru v Katolickém domě

 11. 11. 2023 – Ořechovské divadlo – Poprask na Laguně

 25. 11. 2023 – Vánoční tvoření na faře

 26. 11. 2023 – Vánoční jarmark a rozsvícení vánočního stromku

 5. 12. 2023 – Mikuláš v Troubsku

 9. 12. 2023 – Adventní zájezd – Vánoční trhy Olomouc

 16. 12. 2023 – Vánoční turnaj ve stolním tenise

 22. 12. 2023 – Pojďme spolu do Betléma – živý Betlém na Veselce

 12. 1. 2024 – Sportovní ples SK Veselka

 20. 1. 2024 – Folklorní ples

 26. 1. 2024 – Společenský ples obce Troubsko

 10. 2. 2024 – Masopustní průvod obcí

 13. 2. 2024 – Ostatková zábava

 18. 2. 2024 – Dětský maškarní ples
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Do nového soutěžního ročníku 
2023–2024 jsme přihlásili čtyři druž-
stva – muže, dorostence, mladší žáky 
a starší přípravku.

Muži „A“ v minulém ročníku vy-
hráli svoji skupinu 1.B třídy a podařil 
se tedy historický postup do 1.A třídy 
Jihomoravského kraje. Jako nováček 
jsme byli zařazeni do skupiny B, což 
znamená hodně cestování za vzdále-
nými soupeři, například do Veselí nad 
Moravou, Hroznové Lhoty, Vnorov 
nebo Dubňan. Blízko jsou jen Podo-
lí, Šlapanice a Želešice. V hráčském 
kádru došlo k několika změnám. Ze 
zdravotních důvodů si dává pauzu 
Martin Kotol a kariéru v našem klubu 
ukončil Michal Ampapa kvůli přestě-
hování. Oba byli našimi dlouholetými 
hráči. Na přestup ještě odešel Lubo-
mír Hattoň do sousedních Bosonoh. 
Naopak přišli tři nadějní mladí hráči 
a s muži trénuje i pět našich doros-
tenců. První zápas odehráli chlapi 
11. srpna ve Valticích, kdy po opatr-
ném začátku jasně dominovali a zvítě-
zili 5:1. Poté následovaly tři zápasy na 
domácí půdě, všechny vítězné. Vstup 
do soutěže proběhl tedy na výbornou 
i díky kvalitní trenérské práci Petra 
Burčíka a Ondřeje Masaříka.

„B“ mužstvo jsme pro nedostatek 

hráčů do soutěže nepřihlásili, i když 
se ve III. třídě nakonec zachránilo.

Dorostenci pod vedením Romana 
Štrofa budou hrát okresní přebor a na 
podzim odehrají zápasy proti jedenác-
ti soupeřům. Začali sice domácí proh-
rou 2:4 se Zbraslaví, ale věříme, že pět 
hráčů trénujících s prvním mužstvem 
budou tahouni týmu a strhnou sebou 
i ostatní hráče k dobrým výkonům 
a bude se všem dařit.

Mladší žáci: Tihle chlapci hrají 
spolu již několikátý rok a je na ně ra-
dost pohledět. V loňském ročníku se 
umístili na pátém místě. V současné 
době máme na soupisce patnáct klu-
ků. Při herním systému 8+1 to není 
velký počet, ale pracujeme s materiá-
lem, který máme. V nové sezóně nás 
zařadili do velmi silné skupiny, kde 
figurují i střediska mládeže, kterým 
bude obtížné konkurovat. Věříme ale 
v zapálení našich kluků. Zadarmo 
svou kůži nedáme.

Starší přípravka: Jedenáct chlapců 
a jedno děvče hrající v minulé sezóně 
mladší přípravku se umístilo na sed-
mém místě ze dvanácti týmů. Po po-
čátečních potížích se podařilo druž-
stvo stabilizovat na čtrnácti hráčích. 
S tímto počtem jsme letos vstoupili do 
kategorie starší přípravky a při her-

ním složení 5+1 je to dostačující. Dou-
fáme, že po absolvování tréninkového 
soustředění dojde ke zlepšení výkon-
nosti. V silné skupině okresního pře-
boru můžeme jen překvapit. Mládež-
ničtí trenéři Stanislav Hloušek i Karel 
Findeis odvádějí kvalitní práci.

Minipřípravka: Náborem se nám 
podařilo rozšířit základnu našich 
nejmenších na devatenáct chlapců. 
Trenéři Filip Robert a Jakub Hrubý 
se budou snažit připravit družstvo do 
soutěže mladší přípravky pro příští se-
zónu. Zatím se kluci zúčastnili velmi 
dobře obsazeného turnaje v Žebětíně. 
Obsadili šesté místo ze třinácti účast-
níků.

Děkujeme všem sponzorům, kte-
ří přispívají na chod klubu: Obec 
Troubsko, Střechy Kostelecký, První 
Troubská – J. Ryba, Malířství Ven-
trča, Stavební firma Šmíd, ENBRA, 
Klempířství Marčan, DRS Stavební 
– D. Šprincl, Ing. Boris Biely – projek-
tová činnost, BPZ Metal – D. Rizman, 
D-Oil – D. Kubíček, Petr Kocián, To-
máš Klíma, Mofeer – No Stress Café 
Restaurant, AG Foods Group – J. Jízd-
ný, Martin Polák. Moc si toho vážíme 
a doufáme, že zůstanete i nadále naši-
mi partnery.

Jiří Kroupa, sekretář klubu 
TJ Sokol Troubsko, spolek

TJ Sokol Troubsko

SK Veselka
Celková tabulka soutěže (3. liga 2022–2023)

  Mužstvo Z V R P Skóre Body

 1. UniStars Brno 22 17 1 4 116:40 52

 2. SK Veselka 22 17 1 4 103:42 52

 3. FC Poutník 1552 22 14 4 4 96:50 46

 4. Vamos Amigos 22 11 2 9 83:80 35

 5. Beers United 22 11 0 11 55:73 33

 6. Rebešovice 22 9 3 10 73:76 30

 7. FC Fénix Brno 22 7 7 8 80:88 28

 8. Chievo Taverna 22 8 2 12 68:80 26

 9. Royal Flush „C“ 22 6 4 12 58:101 22

 10. KMK Dynamo Brno 22 6 3 13 67:96 21

 11. Corinto 22 7 0 15 56:100 21

 12. SeaComp 22 5 1 16 49:78 16
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V sobotu 12. 8. pořádala SK Vesel-
ka turnaj v malé kopané. Turnaje se 
účastnilo sedm mužstev.

Vítězem se stalo mužstvo U Vojty.
Pořadí:
1. U Vojty 15 bodů
2. SK Veselka 15 bodů
3. Royal Flusch 11 bodů
4. Magic Sky 10 bodů
5. Popůvky 5 bodů
6. CMV 3 body
7. Gepard 1 bod

Rejda P.

 1. kolo ÚT 5. 9. 19.15 h FC Fénix Brno – SK Veselka (Řečkovice)
 2. kolo ÚT 12. 9. 18.15 h FC Rebels „B“ – SK Veselka (Lužánky)
 3. kolo NE 17. 9. 18.00 h SK Veselka – KMK Dynamo Brno (Veselka)
 4. kolo PÁ 22. 9. 19.00 h Březina – SK Veselka (Březina)
 5. kolo SO 30. 9. 18.00 h SK Veselka – FC Habrůvka (Veselka)
 6. kolo ST 11. 10. 18.45 h Royal Flush – SK Veselka (TCM Zbrojovka Brno)
 7. kolo NE 15. 10. 18.00 h SK Veselka – Hooftrimmers Gummers (Veselka)
 8. kolo PO 23. 10. 19.30 h FC Poutník 1552 – SK Veselka (Řečkovice)
 9. kolo PÁ 27. 10. 17.00 h SK Veselka – Vámos Amigos (Veselka)
 10. kolo PO 6. 11. 20.30 h Beers United – SK Veselka (Bohunice)
 11. kolo PÁ 10. 11. 18.00 h Rebešovice – SK Veselka (Rebešovice)
Všechny výsledky na stránkách www.malakopanabrno.cz.

VESELKA CUP 2023

ROZLOSOVÁNÍ PODZIM 2023 (MALÁ KOPANÁ) 3. liga

Nejlepší střelci soutěže:

Hráč Tým Branky

Dvořáček David SK Veselka 39

Vejrych Jaroslav UniStars Brno 26

Winkler Dominik Vamos Amigos 20

Reitoral Adam FC Poutník 1552 18

Kozák Roman FC Fénix Brno 17

Hladký Marcel Chievo Taverna 16

Jiřánek Jakub UniStars Brno 16

Maršálek Lukáš FC Fénix Brno 16

Poláček David UniStars Brno 15

Trčka Miroslav ml. Beers United 15

Baghdasaryan Armen SeaComp 14

Bím Michal KMK Dynamo Brno 14

Matoušek Michal Corinto 14

Svoboda Pavel FC Poutník 1552 13

Bednář Michal SK Veselka 12
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V sobotu 24. 6. 2023 nám vyšlo po-
časí a nic nám tedy nebránilo strávit 
příjemné odpoledne na hřišti na Ve-
selce. Kam oko dohlédlo, byl tu samý 
trpaslík… a nebyly to jenom děti. 
V průběhu odpoledne si děti mohly 
vyzkoušet různé dovednosti, např. 
hledání ztracených diamantů v blá-
tě (pochopitelně v blátě podporující 
zdravý růst), navlékání korálků s naší 
hodnou královnou (rozdávala chutná 
jablíčka, nemohla být tedy jedovatá), 
střílení z luku s myslivcem, poznávání 

trpaslíků se Sněhurkou a v neposlední 
řadě si děti vyzkoušely spoustu dalších 
dovedností s našimi velkými trpaslíky. 
A jak už se stává tradicí, byly vyhláše-
ny také soutěže pro šikovné maminky 
i tatínky. A že si tu odměnu letos mu-
seli tatínkové opravdu zasloužit!

Děkujeme všem, kteří se na našem 
krásném odpoledni podíleli, a hlavně 
děkujeme dětem, že si ho spolu s námi 
užily.

Za SK Veselka Blanka Helánová

Dětský den se Sněhurkou a jejími trpaslíky na Veselce
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7. června se Podskalák představil 
v Brně na tradiční přehlídce folklor-
ních souborů z Brněnska Brněnsko 
tančí a zpívá, které se účastní téměř 
každoročně.

Přehlídka začala průvodem ulicemi 
okolí Staré radnice, včetně Masaryko-
vy ulice, za doprovodu dechové hud-
by Střeličáci. Samotná taneční čísla se 
pak z důvodu hrozby deště nepředvá-
děla jako obvykle na nádvoří radnice, 
ale byla přesunuta do budovy Tržnice 
Brno.

Ta byla v krojích poněkud hůře pří-
stupná a zpočátku neklimatizovaná, 
což v dusnu a horku působilo problé-
my nejedné dívce oblečené v těžkém 
plném kroji.

V průběhu odpoledne se představi-
ly krom Podskaláku soubory z Žatčan, 
Líšně, Křenovic, Újezdu, Nového Lís-
kovce, Zbýšova, Komína, Moravských 
Knínic, Šlapanic a Pozořic.

V půlce programu proběhla pře-
hlídka krojů zúčastněných obcí s od-
borným komentářem jednoho z pořa-
datelů akce Jana Blažka.

Troubsko tentokrát reprezentova-
ly pouze dívky a téměř závěrem pro-
gramu zatančily pásmo dívčích tanců 
v choreografii Aleše Svěráka pod ve-
dením Veroniky Křížové. Vystoupení 
doprovodilo spojení cimbálové muzi-
ky Omičan a hudecké muziky Hájek 
z Ostopovic.

Všem zainteresovaným do této pří-
jemné tradiční akce patří velký dík za 
reprezentaci obce a našeho troubské-
ho folkloru.

Martin Křivánek

Brněnsko tančí a zpívá

Dalo by se říct, že už tradičně jsme 
v půli prázdnin uspořádali Pololetní 
noc. Zahrála nám dobře známá kape-
la Šok, která se v průběhu večera tak 
trochu změnila na kapelu Weget, ale 
tentokrát měla i předskokana. Mnozí 
se možná divili, proč zábava začíná 
českým funk rockem. Pravda, že jsme 
mohli asi v úvodu osvětlit, že v kapele 
Rocco Sentimento, která nám v úvodu 
představila své debutové EP, hraje na 
kytaru a především se významně po-
dílí na hudební tvorbě náš kamarád, 
podskalák a Veselčák Tomáš Böhm.

Doufám, že si návštěvníci zába-
vu užili a příští rok v půli prázdnin 
s námi můžete zase počítat.

Martin Křivánek

Pololetní noc
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Letos jsme se s Podskalákem pustili 
do plánované opravy altánu v prosto-
rách sokolovny. Probíhá v několika 
etapách. V první etapě jsme jsme vy-
rovnali stojky altánu, obrousili je a na-
třeli. Současně jsme oplechovali spod-
ky stojek, aby byly odděleny od dlažby 
a chráněny tak před vlhkostí ze země. 
Ve druhé etapě proběhla výměna staré 
šindelové krytiny za novou.

V plánu je ještě opláštění altánu 
palubkami ze zadní a obou bočních 
stran a předstěna, aby bylo možné al-
tán uzavřít a využívat jako sklad pro 
potřeby Podskaláku.

Opravy altánu financujeme z roz-
počtu Podskaláku a mimořádného 
příspěvku obce Troubsko, které tímto 
děkuji za podporu. Současně děkuji 
také všem podskalákům, kteří přišli 

na brigády. Věřím, že společnými sila-
mi dotáhneme opravu altánu do kon-
ce a ten bude dál sloužit ke kulturním 
a společenským akcím v Troubsku 
v novém kabátě.

Za Podskalák, z. s.
Roman Koutný

Oprava altánu na sokolovně
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V sobotu 12. srpna před svátkem 
Nanebevzetí Panny Marie proběh-
ly opět staré hody. V pátek se stavěla 
mája a sobotní odpoledne bylo ve zna-
mení hodování v průvodu obcí, kdy 
se mohl k jídlu i tanci připojit každý 
přihlížející.

Stárků bylo letos bohužel poněkud 
méně, než bývá obvyklé, což vám ale 
pomůže objasnit básnička Přemka 
Blažíka z úvodu večerní zábavy:

Martin Křivánek, Přemysl Blažík

Zas nastal čas hodů,
svátku Panny Marie,
ať si každý, kdo je slaví,
našich svátků užije.
 
Život štěstí, smůlu nosí,
tanečníky zhurta kosí,
z párů dělá jedince,
rub a líc má vždy mince.
 
Poslechněte, kdo má uši,
jak to bylo nebylo,
že se číslo počtu párů
nenadále zmenšilo.
 
U Brumovských ráno
modře křeše sanita,
naštěstí se projevila
zdravotnická kvalita.
 
Pár dní Honza poležel si
sčítal všechny body,
s vědomím, že s Danou asi
neprotančí hody.
 

Teď už s námi směje se,
ač ví, že nemá nárok,
Honzo, je to odloženo,
budeš tančit za rok!
 
Zdenda v rámci ochrany
životního prostředí
na řidítka svého kola
bednu čile nahodí.
 
Náhle tělo letí vzduchem
v hlavě slyšet zvonění,
byl nepřítomen chvíli duchem,
a teď už Zdenda marodí.
 
Kdybych já netřídil odpad,
konstatuje po bojích,
nebyl by se loket rozpad,
užil bych rukou obojích.
 
Blažíci zas odjeli
svatbu slavit do Písku,
a teď mají rozpačitý
úsměv oba na pysku.
 

Vzdálenost však Přémovi
umožní shlédnout z vršku,
když napíše nějakou blbost,
nedostane přes držku.
 
Ať se naše slavné hody
obejdou bez rozporů,
ať se holky příštím rokem
zase vejdou do krojů.
 
Ať si kdo chce, co chce říká,
dobře se nám daří,
vždyť chlapům pupky pěkně rostou
pod zarudlou tváří.
 
Na hodech se všichni spolu
odřekněme svárů
teď vám budem představovat
všech osm našich párů…

Staré hody
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ČESKÝ ZAHRÁDKÁŘSKÝ SVAZ V TROUBSKU

Náš zájezd se uskutečnil 3. červ-
na. Odjeli jsme za krásného počasí na 
Znojemsko. Cestou jsme obdivovali 
plantáže zelí, paprik a rajčat soukro-
mých zemědělců. Kde je možnost zá-
livky, tam to vše roste.

První zastávkou byl barokní mlýn 
v Jaroslavicích ve Slupi. Dnes tuto 
budovu vlastní Technické muzeum 
města Brna. Je tam ukázka vývoje 
mlynářství na jižní Moravě, jsou tam 
přeneseny dodnes funkční stroje ze 
zaniklých vodních mlýnů a celé sou-

pravy na výrobu a mletí mouky.
Návštěvu Znojma jsme zahájili 

v Louckém klášteře, rozsáhlém kom-
plexu budov, jehož spodní část vlast-
ní ZNOVÍN – vinařská firma. Paní 
průvodkyně nás seznámila s historií 
a současností vinařství. Po dobu pro-
hlídky jsme ochutnali šest vzorků vín 
z jejich výroby. Součástí areálu je kos-
tel a podzemí, které jsme si také pro-
hlédli. Budova kláštera je ve špatném 
stavu, město Znojmo čekají rozsáhlé 
opravy tohoto areálu.

Po dobrém obědě v Zahradní re-
stauraci pivovaru nás čekala poslední 
prohlídka, a to hradu. Součástí nádvo-
ří je také rotunda sv. Kateřiny, jedna 
z nejstarších v Evropě. Na vyhlídce 
kolem hradu jsme se pokochali nád-
herným údolím řeky Dyje a pohledem 
na město.

Večer jsme odjeli domů do Troub-
ska.

Doležal Pavel, ČZS Troubsko
Foto: Petr Váňa

Zájezd zahrádkářů za krásami a památkami Znojemska 
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Letošní podzim se v knihovně opět 
nese v duchu celokrajského projektu 
Jižní Morava čte, jež podporuje u dětí 
čtenářskou gramotnost. Bylo vybráno 
téma, které nabízí velký prostor pro 
fantazií dětí, Nekonečný svět fantazie. 
Každý z nás žije ve svém snovém fan-
tazijním světě, ve kterém nic není ne-
možné. Může v něm ožít cokoliv a je 
možné se vypravit na jakékoliv místo. 
A nejkrásnější na tom je, že v každé 
dětské hlavě se skrývá jiný svět. Mam-
ko, taťko, nechte své děti proplout do 
jejich fantazijní snové říše.

V rámci projektu byla vyhlášena 
tradiční literární a výtvarná soutěž. 
Do konce prosince je možné vytvářet 
výtvarná či literární díla v níže uvede-
ných kategoriích. Stačí pak jen vyplnit 
přihlášku a donést dílo do knihovny. 
Nejoriginálnější práce budou odmě-
něny a vítězové z každé kategorie po-
stoupí dále do krajského kola. Celý 
projekt je spolufinancován Jihomo-
ravským krajem. Není však důležité 
vyhrát, ale užít si ty společné chvíle, 
během kterých se snažíte vaše děti 
inspirovat a podporovat v samotné 
tvorbě.

1. kategorie
 – próza (1.–5. třída)

2. kategorie
 –  proźa (6.–9. třída, včetně nižších 

ročníků gymnázií)

3. kategorie
 – poezie (1.–5. třída)

4. kategorie
 –  poezie (6.–9. třída, včetně nižších 

ročníků gymnázií)

5. kategorie
 –  výtvarná (MŠ a 1. třída, mohou 

být i skupiny– max. 5 dětí)

Téma letošního projektu se také 
promítlo do srpnové šifrovací hry. 
Malí i velcí luštitelé propluli do bájné-
ho světa fantazie Starých Řeků. Maláč-
ci pomáhali bájnému Héraklovi splnit 
jeho 12 úkolů. Nezalekli se nemejské-
ho lva, hydry ani krétského býka. Vel-
káči se seznámili s olympskými bohy, 
mýtickými nestvůrami nebo nejzná-
mějšími bájnými hrdiny. Pamatujete 
si ještě, že Iáson se vydal hledat zlaté 
rounou nebo že Perseus osvobodil 
krásnou Andromedu před spáry Kra-
kena? Do srpnové šifrovačky se zapo-
jilo celkem 32 dětí. A to nepočítám 
jejich rodiče. Samozřejmě nechyběla 
odměna pro úspěšné luštitele!

Nekonečná fantazie v projektu Jižní Morava čte
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Máme nové knihy z výměnného 
fondu. A těch máme rovnou přes 170. 
Ono to v těch čtyřech přepravkách 
či banánovkách nevypadalo, že je 
toho tolik. Knihy z výměnného fon-
du k vám vozíme ze zámku. Přesněji 
z Městské knihovny v Rosicích. Na 
dvě hodinky se vždy zavřeme v jedné 
místnosti, která je plná knih… v re-
gálech, v krabicích, na hromádkách. 
A vybíráme. Pípáme čárové kódy jako 
v obchodě, skládáme do bedýnek a na 
rudlu vozíme do auta. A když prší jako 
posledně, tak i přikrýváme pláštěn-
kou.

Mladým čtenářkám doufám udělá-
me radost Deníkem mimoňky. V této 
sérii budete se čtrnáctiletou Nikky 
prožívat její každodenní situace. A ne-
bude chybět ani pořádná dávka hu-

moru. Pořídili jsme i nové komiksy. 
Zkuste Batmana nebo Deník malého 
Minecrafťáka. A nebo prožijte jeden 
den v říši Aztéků, ve starověkém Římě 
či Egyptě.

Pro ženské čtenářky jsme zkom-
pletovali sérii romantických útěků od 
Julie Caplinové – Hrad ve Skotsku, 
Chata ve Švýcarsku, Cukrárna v Pa-
říži či Útěk na venkov. Do renesanční 
Evropy 16. století vás zavede histo-
rický román Ďábelská tvář od Kláry 
Janečkové. V něm budete sdílet osu-
dy mladé francouzské šlechtičny pro-
vdané proti její vůli do Anglie. Ona 
se však chce vrátit do rodné Francie. 
Do možných paralelních světů vaše-
ho života vás zavede román Půlnoční 
knihovna z pera Matta Haiga. Hrdin-
ka Nora se rozhodne zemřít. Ocitne 

se však v podivné knihovně. Každá 
kniha v ní obsahuje její životy, které 
by mohla žít, pokud by se v životě roz-
hodla jinak. Novou knihu napsala Jojo 
Moyesová. Loď plná nevěst nás zavádí 
do světa po druhé světové válce. Hlav-
ními hrdinkami jsou válečné nevěsty, 
které plují do Anglie za svými novými 
manželi. Milovníci detektivek budou 
potěšeni sérií s detektivem Robertem 
Hunterem od Chrise Cartera. Jeho 
knihy patří k nejlépe hodnoceným na 
portále Databáze knih. Zkuste Dvojitý 
kříž, Popravčího nebo Nočního lovce 
a navštivte v nich andělské město Los 
Angeles.

Přijďte za námi. Máme otevřeno 
každý pátek od 15 do 19 hodin.

Na vaši návštěvu se těší 
Lenka Krásná

Nové knihy v našem fondu

Bájný svět Starých Řeků ještě ne- 
opustíme. Vypravíme se společně 
s hrdinou Odysseem na jeho putová-
ní po Středomoří. Zveme opět děti do 
10 let s rodiči či bez nich na čtenář-
skou dílnu, která se uskuteční v sobo-
tu 21. října od 16 hodin v knihovně. 
Nebude chybět povídání, čtení, zpívá-
ní ani tvoření.

Pár snímků ze čtenářské dílny Na 
skok do ptačí říše, která se uskutečnila 
v červnu.
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V neděli 11. června 2023 se v na-
šem kostele Nanebevzetí Panny Ma-
rie uskutečnil v rámci Českého var-
hanního festivalu varhanní koncert. 
Český varhanní festival založil v roce 
2007 varhaník a dirigent Adam Vik-
tora, kterého jsme měli možnost slyšet 
na koncertech v minulých letech. Za 
dobu své existence festival uspořádal 
více než 100 varhanních koncertů 
a také exkurzí u významných histo-
rických nástrojů pro tisíce nadšených 
posluchačů a obdivovatelů varhan 
v celé České republice. Cílem České-
ho varhanního festivalu je pořádání 
varhanních koncertů v nejrůznějších 
městech a obcích naší země, bez ohle-
du na jejich velikost a region. Jediným 
kritériem je propagace historických 
varhan. O významu projektu svědčí 
také podpora Ministerstva kultury, 
které vyhodnotilo festival jako velmi 
záslužný a perspektivní.

Letošní 17. ročník Českého varhan-
ního festivalu, představoval v celo-
státním měřítku nejen varhany velké 
a slavné, ale i takové, o nichž se sice 

dozvídáme z odborné literatury, při-
čemž jejich zvukové kvality zůstávají 
koncertnímu publiku utajeny. Inter-
prety byli a jsou vždy vynikající profe-
sionální varhaníci z Čech i ze zahrani-
čí, kteří připravují jedinečné koncertní 
programy pro jednotlivé nástroje.

Varhany v kostele Nanebevze-
tí Panny Marie v Troubsku postavil 
v roce 1847 brněnský varhanář Fran-
tišek Harbich (1780–1862). Jedná se 
o nástroj s mechanickou trakturou 
a zásuvkovou vzdušnicí. Varhany jsou 
v současné době ve velmi dobrém sta-
vu. Jejich kvalitu a krásu nám tento-
kráte přiblížil brněnský rodák, pan 
Ondřej Múčka, který velmi profesio-
nálně a citlivě zvolil výběr skladeb, při 
kterých jsme se mohli o kráse tohoto 
historického nástroje přesvědčit a na-
sát atmosféru dob minulých.

Pan Ondřej Múčka vystudoval 
Hudební a výtvarnou vysokou školu 
v rakouském Štýrském Hradci (Gra-
zu), kde sedmileté studium katolické 
chrámové hudby zakončil třemi ma-
gisterii z varhanní literatury a impro-

vizace, z dirigování sboru a orchestru 
a z gregoriánského chorálu. V prů-
běhu tohoto studia měl možnost po-
dílet se pěvecky i hráčsky na mnoha 
hudebních festivalech jak ve štýrském 
regionu, tak i mimo hranice Rakouska 
a Evropy. V roce 2003, kdy bylo město 
Graz (Štýrský Hradec) hlavním kul-
turním městem Evropy, se tak mohl 
aktivně účastnit více než 40 koncertů 
duchovní hudby. Po návratu do České 
republiky je zaměstnán jako regen-
schori při kostele sv. Jakuba v Brně 
a od října 2005 pokračuje doktorand-
ským studiem gregoriánského chorálu 
na Umělecké univerzitě ve Štýrském 
Hradci. Od září 2006 pracuje v brněn-
ské diecézi jako člen diecézní organo-
logické komise a učí na Konzervatoři 
evangelické akademie v Kroměříži.

Těším se na další setkání s vámi, za 
zvuku varhan v našem kostele, v rám-
ci dalšího ročníku Českého varhanní-
ho festivalu.

Markéta Bobčíková

Varhanní koncert 
v kostele Nanebevzetí Panny Marie v Troubsku

Na konci měsíce srpna se opět po 
roce v areálu sokolovny rozzářilo plát-
no letního kina. V průběhu promíta-
cích večerů bylo možno zhlédnou tři 
komedie a jednu pohádku pro děti. 
Přestože během těchto čtyř dnů pa-
novalo rozmarné počasí, které jistě 
odradilo spousty lidí, byla účast více 
než slušná. V průměru vidělo každý 
film kolem šedesáti diváků a obec plá-
nuje v této kulturní akci pokračovat 
i v příštích letech.

Jak funguje Kinematograf bratří Ča-
díků 

Termíny promítání se sjednávají 
většinou rok dopředu. Obec dostane 
nabídku základních filmů za určitý 
poplatek a nabídku filmů s příplat-
kem. V případě filmů za příplatek se 

většinou jedná buď o známější tituly, 
nebo novější filmy. Obec tedy zaplatí 
techniku, promítače, zapůjčení filmu 
a práva na promítání. Vstupné na ka-
ždý snímek je dobrovolné a vybírá se 
vždy před začátkem filmu. Výtěžek 

pak putuje pro Konto Bariéry na po-
moc handicapovaným lidem. Letos 
bylo ze vstupného vybráno a odesláno 
na účet Konta bariéry 8 575 korun. 

Vítězslav Volánek

Filmové léto Troubsko (27.–30. 8. 2023)
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Troubský sbor se zúčastnil nesou-
těžní přehlídky chrámových sborů, 
který se konal pod záštitou brněn-
ského biskupa Mons. Pavla Konzbula. 
Tyto přehlídky se konají pravidelně 
každý rok. Tentokrát proběhla 25. 6. 
v krásném prostředí zámku ve Žďá-
ru nad Sázavou, samotná přehlídka 
v kostele Nanebevzetí Panny Marie 
a sv. Mikuláše. Sešlo se deset sborů, 
ten troubský byl co do množství zpě-
váků spíše na konci, ale co do výkonu 
si jistě neudělal ostudu. Jen jsem se 
pousmál, když si jeden sbormistr při 
představování sboru postěžoval, že 

jich je málo. Bylo jich třicet pět. Nás 
bylo celkem čtrnáct, a to i se sbormi-
strem Patrickem Bártou a varhanicí 
Pavlou Švestkovou.

Pro sbor je tato přehlídka možnos-
tí srovnat náš vlastní výkon s výkony 
ostatních a ve srovnání s některými 
špičkovými sbory (měli s sebou i mu-
zikanty a přetékali do bočních kaplí) 
jsme nedopadli špatně. Koneckonců 
přehlídka nebyla soutěžní, a tak jsme 
zvítězili všichni. Setkání bylo zakon-
čeno v poutním kostele sv. Jana Nepo-
muckého na Zelené hoře zpívanými 
nešporami. Mimochodem: letos slaví-

me tři sta let od úmrtí geniálního sta-
vitele a architekta právě tohoto kostela 
Jana Blažeje Santiniho-Aichela.

Ještě k našemu chrámovému sbo-
ru: na 28. 10. se chystá malé zazpívání 
z vybraných lidových písní, pochopi-
telně upravených pro sbor. A proto-
že je ještě dost času na nácvik, může 
kdokoliv, kdo by měl zájem zpívat 
v našem sboru, být účastníkem na 
naší straně. Zkoušíme každý čtvrtek 
od šesti hodin.

Přemysl Blažík

Sborování
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Milí příznivci sportu a fotbalu 
zvláště,

v letošním ročníku fotbalové soutě-
že jsem se 2. září vypravil na utkání 
mezi troubským A týmem a muž-
stvem z Veselí nad Moravou. Moje 
očekávání bylo veliké. A jak by také 
ne, když naši fotbalisté postoupili do 
vyšší soutěže. Pomyslná otázka zněla, 
jak se našim fotbalistům bude mezi 
lepšími týmy dařit… Malou a, jak se 
ukázalo, dobrou nápovědou byly vý-
sledky prvních tří utkání, ve kterých 
naši fotbalisté vždy zvítězili. Vše se 
tedy před výkopem zdálo zalité slun-

cem, a to doslova, protože sluníčko 
se naplno opíralo do hráčů i diváků 
a teplota sahala k 30 °C.

V opatrném prvním poločase se 
odehrály dva zásadní momenty. Jed-
nak jsme ve 33. minutě dali vedoucí 
gól na 1:0. Za další čtyři minuty pak 
unikal Marťa Soukop sám na branku 
a byl faulován, za což byla udělena hos-
tům červená karta. S tímto dobrým 
základem vlétli naši fotbalisté do dru-
hého poločasu a tým z Veselí nad Mo-
ravou rozložil, jak se říká, na atomy. 
Hoši přidali po krásně připravených 
akcích pět dalších gólů a vysloužili si 

bouřlivý potlesk diváků v závěrečné 
90. minutě. A tak jsem si vzpomněl na 
vtipnou hlášku jednoho z troubských 
diváků, pronesenou o poločase smě-
rem k hostům, která zněla: „Počkejte, 
co s váma teprve uděláme ve druhém 
poločase, až budeme hrát z kopce!“

Výsledek 6:0 a dvanáct bodů z dva-
nácti možných na startu soutěže by 
pro vás, kteří jste letos ještě na fotbal 
nepřišli, mělo být luxusní pozvánkou 
na některý z dalších domácích zápasů.

Milan Švejda

Opět na fotbale. A na vítězné vlně.
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Kdo projížděl v neděli 10. září od-
poledne přes Troubsko, musel si mys-
let, že se ocitl na americké prérii. Naše 
obec se symbolicky proměnila v indi-
ánskou vesnici a všechny děti v ní na 
indiány. Letošní dětský den se totiž 
nesl v indiánském duchu. Stál při nás 
i mocný Manitou, který bděl nad krás-
ným počasím. Bylo opravdu slunečno 
jako na divokém západě.

Vstupem do indiánského ležení 
alias do areálu víceúčelového hřiště se 
naši malí indiáni vydali na stezku, na 
které museli zdolávat zkoušky, které 
prověřovaly jejich dovednosti. Ti, kteří 
v nich obstáli, byli náčelníkem po zá-
sluze odměněni a stali se tak indián-
skými stopaři, lovci nebo bojovníky. 
Zkoušky to byly vskutku rozmanité. 
Od poznávání indiánského života, 
přes zkoušky mrštnosti, rychlosti, mí-
ření, síly či přesnosti. Nechybělo ani 
plížení nebo zkouška hmatu. Na divo-
ký západ patří i jízda na divokém koni 
či lov divé zvěře. Správný indián musí 

rovněž obstát v každém boji. Na naše 
indiány čekaly rovnou dva. Boj na klá-
dě a také boj u nádherných totemů, 
které vznikly mistrovskou rukou pana 
Miroslava Götha ze Střelic. Velké díky, 
totemy budou dále dělat radost dětem 
v mateřské škole. Ve zkoušce zručnos-
ti si děti vyrobily vlastní originální la-
pače, které si doma mohou zavěsit, aby 
zachytily jejich špatné sny. Na konci 
stezky samotný náčelník vyzkoušel, 
jakou mají malí indiáni paměť.

Dětský den, to ale nebyla jenom 
indiánská stezka, ale i doprovodné 
atrakce, na které se mnohé děti těší 
i celý rok. Ne každý den si můžete 
vlézt do zorbingové koule nebo vyšpl-
hat na lezeckou věž. Pro mnohé děti 
byl zážitek podívat se do hasičského 
či policejního auta. Jako vždy byla jak 
jednotka Sboru dobrovolných hasičů 
ze Střelic, tak Policie ČR dokonale při-
pravena. V pět hodin se děti usadily 
na fotbalovém hřišti a zhlédly Afric-
kou pohádku. V průběhu celého indi-

ánského odpoledne bylo pro všechny 
návštěvníky přichystáno občerstvení, 
včetně tradičního opékání špekáčků. 

Na závěr bychom chtěli velmi po-
děkovat všem dobrovolníkům, kteří 
se podíleli jak na přípravách, tak na 
samotné realizaci indiánských stano-
višť a organizaci celého dne. Byli to 
človíčkové z obecního úřadu, kulturní 
komise, Podskaláku, TJ Sokol Troub-
sko či jen známí a kamarádi, kteří 
měli náladu a chuť nasadit si na hlavu 
indiánskou čelenku a rozzářit nejedny 
dětské oči! Poděkování míří také fir-
mě 4heat a Ing. Janu Novotnému za 
finanční dar, který byl využit na ma-
teriální přípravu dětského dne. A také 
děkujeme vám, děti, rodiče, babičky, 
dědové a spol., že jste se s námi přišli 
pobavit. Byli jsme překvapeni tak vy-
sokou účastí a potěšení velkou pomocí 
dobrovolníků, které se nám dostalo.

Těšíme se zase za rok!
Za všechny organizátory 

Lenka Krásná

Na indiánské stezce
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Stavební práce na budově probí-
hají dle harmonogramu. Na přelomu 
měsíce září a října by měla být hotová 
hrubá stavba objektů. I když od samé-
ho zahájení prací šlape vše jako ho-
dinky a stavba doslova letí, tak téměř 
nikdy není nic bez komplikací. Proto 
si dovoluji přiložit vyjádření stavební 
firmy k události ze dne 25. 8. 2023, ať 
se v obci vyhneme šíření různých fám 
a polopravd.

Vyjádření stavební firmy
Firma Winning PS by ráda infor-

movala o události, jež se stala dne 
25. 8. 2023.

Během betonáže stropní konstruk-
ce došlo vlivem únavy materiálu pod-

půrné bednící konstrukce ke zřícení 
prováděného stropu. Podpůrná bed-
nící konstrukce slouží pro vynesení 
stropu (výstuže a betonu) až do doby 
finálního vytvrzení a vyzrání betonu. 
Poté je bednění odstraněno, jedná se 
tak o konstrukci dočasnou, nijak ne-
související se statikou stavby.

Statika zbylých konstrukcí nebyla 
nijak narušena!

Původní bednění stropu se již zno-
vu nepoužije, firma ULMA Costrucci-
ón navrhne a doveze zcela nové. Přes-
tože nehoda vypadala hrozivě, obešla 
se naštěstí bez zranění a škody tak 
byly pouze materiální. Stavbyvedoucí 
ihned přivolal záchranku z důvodu 

100% jistoty, že všichni pracovníci 
jsou a budou v pořádku. Jeden pracov-
ník byl raději odvezen na pozorování 
do nemocnice, v úterý 29. 8. 2023 byl 
bez zranění propuštěn.

Poděkování
V rámci stavebních úprav, doplně-

ní elektroinstalace, žaluzií a nového 
bezpečnostního systému objektu do-
šlo v průběhu prázdnin k zásahům do 
původních tříd mateřské školy. Obec-
ní úřad Troubsko tímto děkuje učitel-
skému sboru, zaměstnancům školní 
jídelny a ostatním zaměstnancům za 
vzornou přípravu prostor mateřské 
školy na nový školní rok.

Fotogalerie stavebních prací ze začátku září:

Nástavba MŠ a přístavba ZŠ Troubsko
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Nejstarší občané naší obce si mat-
ně vzpomínají, že u školy stávala „ně-
jaká socha“. Touto sochou byl myšlen 
památník Antonína Švehly, který byl 
odhalen dne 29. 6. 1937 a stával v cípu 
školní zahrady. Byl vztyčen občany 
obce jakožto památka na českoslo-
venského politika, který byl v naší 
obci velice vážený a ctěný. Za němec-
ké okupace by reliéf ukryt tehdejším 
starostou obce. Po nástupu komunis-
tického režimu se stal památník nežá-
doucí a jeho kamenné tělo bylo zniče-
no. Reliéf byl opět ukryt a dochoval se 
do dnešních časů. Jeho nálezem a da-
rováním obci vznikla iniciativa pro 
obnovení tohoto památníku a napra-
vení letité křivdy. Téměř na den přes-
ně 86 let po odhalení byl památník 
vrácen na své původní místo. Tělo pa-
mátníku bylo zhotoveno v kamenické 
dílně pana Růžičky z Omic.

Stavební práce v obci – Vítězslav Volánek

Obnova památníku Antonín Švehly

Dokončovací práce na chodníku U Dráhy
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Vážení spoluobčané,
rád bych vás zde po delší době in-

formoval o dalším dění v záležitostech 
dopravních záměrů, které nás trápí či 
mají v budoucnu potrápit. Dnes bych 
se chtěl věnovat přiblížení toho, jak 
se vyvíjí dříve podniknuté kroky na 
ochranu místní části Veselka proti 
hluku a smogu ze silnice II/602, pro-
cházející Bosonohami a naší Veselkou. 
Vzhledem k tomu, že řešení situace je 
nyní v rukách soudů, trvalo samozřej-
mě déle, než jsme se dopracovali k po-
sunu v rozuzlení tohoto problému.

Již dříve jsme vás informovali, že 
Krajský soud v Brně zrušil výjimku, 
která umožňovala překračování hlu-
kového limitu na silnici II/602. Šlo 
o první případ v České republice, kdy 
soud zrušil rozhodnutí o hlukové vý-
jimce a kdy přiznal osobě poškozova-
né nadlimitním hlukem právo domá-
hat se soudní ochrany proti takovému 
rozhodnutí. Už 15 let zde platí hlu-
kové výjimky, které „s klidem“ sobě 
vlastním vydává Krajský hygienická 
stanice Jihomoravského kraje. Hluč-
nost mezitím dále roste, namísto toho, 
aby se v důsledku opatření navržených 
správcem komunikace snižovala. Po-
slední vydanou výjimku soud svým 
rozhodnutím zrušil s odůvodněním, 
že smyslem hlukových výjimek je 
umožnit po omezenou dobu provoz 
důležitých zdrojů hluku, jako jsou 
silnice, v případě, kdy nelze hlučnost 
rychle snížit. Soud přiléhavě konstato-
val, že současně s hlukovou výjimkou 
je nutné stanovit účinná protihluko-
vá opatření, aby hlučnost v dohledné 
době klesla, a nikoliv aby se výjimka 
stala trvalým řešením.

V návaznosti na tento dílčí úspěch 
jsme se proto obrátili se žádostmi o ná-
pravu na Krajskou hygienickou stanici 
v Brně a Ministerstvo zdravotnictví 
s podněty k řešení protiprávního sta-
vu, vycházejícími z nezávislé hlukové 
studie a na ni navazující právní ana-
lýzy, které jsme si nechali zpracovat. 
Požadovali jsme po kompetentních 
institucích informace, jak o přes-
ných hodnotách hlučnosti z dálnice 
D1 a silnice II/602, tak o tom, z čeho 
Krajská hygienická stanice Jihomo-
ravského kraje tyto údaje dovozuje. 
Veškeré kroky podnikáme společně 
se zástupci městské části Bosonohy. 
Nejen že se tak obě obce dělí o vy-
naložené náklady, ale zároveň v tom 
spatřujeme určitou jednotu a větší sílu 
historicky spojených celků. Naše úsi-
lí a kroky jsme postavili společně na 
tom, aby Krajská hygienická stanice 
Jihomoravského kraje, případně mi-
nisterstvo zdravotnictví, buď museli 
vyvrátit tvrzení, vycházející z naší 
studie a právní analýzy, nebo pokud 
toho nejsou schopni, začali jednat tak, 
jak podle našeho výkladu jednat mají 
a tzv. starou hlukovou zátěž zrušit. 
Vzhledem k tomu, že Krajská hygie-
nická stanice Jihomoravského kraje 
ani ministerstvo zdravotnictví nepři-
jaly žádné efektivní opatření ke sní-
žení hlučnosti ani přesvědčivě nevy-
vrátily argumentaci obsaženou v naší 
analýze, napadli jsme jejich nečinnost 
u Krajského soudu v Brně.

Krajský soud v Brně naši žalobu za-
mítl, neboť považoval postup Krajské 
hygienické stanice Jihomoravského 
kraje za dostatečný, správný a přilé-
havý. S tím jsme se pochopitelně ne-

mohli spokojit a obrátili jsme se tedy 
ještě na Nejvyšší správní soud v Brně. 
A světe div se, Nejvyšší správní soud 
vše pečlivě uvážil a v našem úsilí o ná-
pravu překračování hlukových limitů 
na silnici II/602 nám dal za pravdu. 
Nejvyšší správní soud především od-
mítl názor Krajského soudu a Kraj-
ské hygienická stanice, že má Krajská 
hygienická stanice možnost uvážení, 
jestli a jak proti tomu zasáhne a zda 
zahájí příslušné správní řízení. Nej-
vyšší správní soud souhlasil s naší 
argumentací, že se Krajská hygienic-
ká stanice nemůže rozhodovat, jestli 
bude konat, nebo ne. Má-li Krajská 
hygienická stanice pravomoc konat, 
má tím zároveň povinnost konat. Nej-
vyšší správní soud výslovně uvedl, že 
nečinnost v případě prokazatelného 
překračování hygienických limitů pro 
akustický hluk nelze akceptovat a že 
v případě zjištění, že jsou hygienic-
ké limity hluku překračovány, musí 
Krajská hygienická stanice vynaložit 
dostatečné úsilí k řešení nastalé situa-
ce. To platí tím spíše, že v území byly 
v minulosti opakovaně povoleny hlu-
kové výjimky, přičemž poslední z nich 
byla dle posouzení soudů nezákonná.

Tak si držme palce, abychom věci 
dokázali posouvat správným směrem.

Milan Švejda 
radní a zastupitel pro územní plán

Jak se nám daří bojovat 
s hlukovým zatížením na silnici II/602?
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3. srpna 2023 jsme společně s paní 
Ivou Šimečkovou, která má v naší 
obci na starost odpadové hospodář-
ství, a s panem Martinem Urbánkem, 
který je v boji s obecními odpady naší 
pravou rukou, využili pozvání na ex-
kurzi do firmy Recovera, která pro nás 
od 1. 1. 2023 sváží odpady.

Často slýchám, že svozové firmy 
poté, co opustí katastrální území obce, 
odpady smíchají a odvezou na skládku 
či do spalovny, a proto třídění vlastně 
nedává žádný smysl.

Když jsme v roce 2021 nastupovali 
novou cestu odpadového hospodaření 
v naší obci, věděli jsme, že nebude jed-
noduchá, ale slibovali jsme si, že bude 
mít smysl a bude prospěšná nejen pro 
naši generaci, ale hlavně pro tu budou-
cí, pro naše děti.

Návštěva v provozovně firmy byla 
pro nás velkým a pozitivním překva-
pením. Měli jsme k ruce odborníka, 
který nám představil jednotlivé třídící 
či lisovací linky. Na závěr jsme navští-
vili největší kompostárnu v republice, 
do které naše bioodpady putují. Věř-
te, že představa o tom, že ve firmě na 
třídění odpadů je nepořádek a nelibá 
vůně, je naprosto mylná. Všude pano-
val pořádek, třídění probíhalo plynule 
na několika frontách dle konkrétně 
zpracovávané komodity. Zde se netří-
dí pouze plast, papír a sklo, tak jak to 
známe, kupříkladu plastů je více než 
80 druhů. Každá komodita se tak dále 
rozděluje a třídí dle nejrůznějších kri-
térií tak, aby se co nejvíce odpadu vrá-
tilo k dalšímu smysluplnému využití. 
A co více, hledají se nové cesty dalšího 

zpracování a nového uplatnění.
Atesty, certifikáty a pracovití za-

městnanci se zapálením pro svoji prá-
ci a nad tím samozřejmě vedení, které 
motivuje zaměstnance, dávají celé této 
záslužné práci smysl. Tím nejdůle-
žitějším, co jsem si z této návštěvy 
odnesla, byla nekončící lidská snaha 
a vize zpracovat a dokázat zpracová-
vat k dalšímu využití co nejvíce odpa-
du. A samozřejmě to, že cesta, po které 
jsme se vydali, má smysl.

Proto, prosím, přijměte naši po-
chvalu za to, že třídíte. Je to především 
vaše zásluha a my jsme na vás náležitě 
pyšní.

Třídění má smysl.
Markéta Bobčíková, starostka

Foto: Recovera

Recovera – pomocník v boji s našimi odpady



27Troubský hlasatel | říjen 2023

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU

Téměř v každém vydání Troubské-
ho hlasatele se obracíme na vás, naše 
občany, s žádostí o údržbu, ořezy či 
ostříhání vašich stromů a keřů, pří-
padně i květin či travin, které zasahují 
na veřejná prostranství, kdy ve větši-
ně případu zužují či snižují průchozí 
profil chodníků, průjezdní profil ko-
munikací nebo komunikaci přímo 
pokrývají.

Přesahy dřevin znesnadňují údrž-
bu vozovek i chodníků a mohou způ-

sobit poškození komunální techniky 
při práci, či zkomplikovat příjezd 
vozů záchranného systému. Je nutné 
redukovat řezem i větve, které brání 
výhled do křižovatky, na přechod pro 
chodce, na dopravní či orientační zna-
čení apod.

Na některých místech naší obce je 
přerost již tak velký, že brání chod-
cům v pohybu po chodnících a řidi-
čům v bezpečném rozhledu do komu-
nikace.

Dle § 7 odst. 2 zákona č. 114/1992 
Sb., o ochraně přírody a krajiny, je 
péče o dřeviny, zejména jejich ošetřo-
vání a udržování, povinností vlastní-
ků.

Je podzim, čas na údržbu vašich 
zahrad. Nebuďte, prosím, lhostejní 
a dejte svoji zeleň do pořádku. Jedná 
se o bezpečnost nás všech.

obecní úřad

Opakovaná výzva k ořezu dřevin 
zasahujících do chodníku

Žárovky do koše nepatří
V domácnostech už v posledních 

letech klasické žárovky postupně mizí 
a nahrazují je úsporné světelné zdro-
je, zejména LED žárovky, případně 
kompaktní úsporné zářivky. Jejich 
předností je, že vydrží svítit mnoho 
let a spotřebují až o 90 % méně elek-
třiny než klasické žárovky. Všechny 
žárovky obsahují užitečné druhotné 
suroviny, proto když doslouží, je po-
třeba odevzdat je k odborné recykla-
ci, kterou zajišťuje kolektivní systém 
EKOLAMP.

Zářivky, jak trubicové, tak kom-
paktní, navíc obsahují malé množ-
ství toxické rtuti a při uložení většího 
množství na skládkách komunálního 
odpadu by mohlo dojít k únikům rtu-
ti nejen do ovzduší. Vyšší koncentra-
ce rtuti mohou znečistit půdu i vodu, 
v níž se rtuť transformuje do organic-
ké formy, která je obzvláště nebezpeč-
ná pro nervovou soustavu lidí i zvířat.

EKOLAMP se postará i o klasické 
žárovky a ostatní vysloužilé elektro

Od roku 2005 je EKOLAMP jednič-
kou v péči o světelný elektroodpad. Od 
roku 2019 se však stará také o vyslou-
žilé malé i velké domácí spotřebiče. 
Podle pravidel platných od ledna 2021 
spadají do zpětného odběru rovněž 
klasické přímo žhavené žárovky včet-
ně halogenových, jejichž sběr provádí 
EKOLAMP v rámci zpětného odběru 
dříve sbíraných světelných zdrojů.

Kam s nefunkčním elektrozaříze-
ním?

Vysloužilé žárovky či nefunkč-
ní elektrozařízení je třeba odnést do 
sběrného dvora, nejbližší prodejny 
elektra či do označených sběrných ná-
dob, které se nacházejí na řadě míst po 
celé České republice.

Více informací o rozmístění sběr-
ných nádob a správné likvidaci sta-
rého elektra se dozvíte na www.eko-
lamp.cz.

Vysloužilé světelné zdroje můžete 
odevzdat na obecním úřadě v předsí-
ni. Elektrozařízení potom do červe-
ných kontejnerů ve větších hnízdech 
v obci.

Vysloužilá elektrozařízení 
patří na sběrná místa
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Přede žněmi se konávalo některou 
neděli prosebné procesí do polí, aby 
Bůh požehnal úrodě. Potom ustou-
pily všechny pobožnosti, aby se včas 
sklidila úroda do stodol. Do 15. srpna 
byla většinou pod střechou. Na mláce-
ní bývalo dosti času až v zimě, poně-
vadž se mlátívalo cepy a pak, napřed 
se musela sklidit a vymlátit úroda na 
panském.

15. srpna, zasvěcený svátek Na-
nebevzetí P. Marie, které je zasvěcen 
farní kostel. V Troubsku byly mladé 
hody. Po požehnání v kostele jdou 
stárci pro stárky, aby zahájili taneční 
hodovou zábavu před hospodou pod 
májí, kterou chasa postavila již večer, 
když ji stárky pěkně ověnčily fáborky 
ze staré hedvábné zástěry a vídeňským 
šátkem na vršku.

Na mladé hody se prováděl staro-
bylý obyčej stínání berana se zpěvy 
a tanci. Berani byli vždy dva, každého 
musel jednou ranou stít šavlí první 
a druhý stárek. Berani byli přivázáni 
na lavicích. Ostudu a hanbu si utržil 
ten, kterému se to nepovedlo. Když 
se chasa chtěla některému stárku po-
mstít, namydlili branovi na krku vlnu 
a potom byla všechna námaha mar-
ná. Na hody se zase pilo “na řad”, což 
musely zaplatit stárky a ostatní děvča-
ta, která byla před půlnocí při tanci 
předváděna před prvního a druhého 
stárka, kterým musela zaplatit na při-
pravený malý bubínek. Na hody se 
každému účastníku zábavy připínal 
rozmarýn s pentličkou. Mnohdy kon-
čívaly hodové zábavy i krvavou rvač-
kou, zvlášť když přespolní chasa ru-
šila vyhlášené sólové tance domácích. 
Tančívalo se zas až do rána druhého 
dne.

Hned tu neděli po hodech se vypra-
vilo procesí na velkou pouť do Maria 
Zell v Rakousích. Šlo se pěšky, hospo-
dyně s uzly s jídlem na zádech, i muzi-
ku měli s sebou a vrátili se za 14 dní. 
Spávalo se na mlatech, v Linci se pře-
váželi přes Dunaj na lodích.

Sotva se vrátilo procesí z Maria Zell, 
již se chystala pouť nová na Vranov. 
8. září byl zasvěcený mariánský svátek 
a v té době se šlo na pouť na Vranov. 

Z historie

Archiv Národního muzea – 20. století
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Zase jídlo v uzlech na zádech, družičky 
v troubských krojích, panenka Maria 
na nosítkách, muzikanti, celfotr, vše se 
seřadilo do průvodu a s křížkem vpře-
du a s korouhvemi uprostřed se vyšlo 
v sobotu ráno přes Bosonohy, Červe-
ný kopec a Brno do Kartouz (Královo 
Pole), kde se poobědvalo, a pak přes 
Soběšice a Outěchov na Vranov. Před 
Vranovem na loučce se průvod za-
stavil, družičky se zas nastrojily, aby 
se v parádě vešlo do poutního místa. 
Tam bylo obyčejně procesí na procesí 
ze všech krajů Moravy, hudby hrávaly 
jedna přes druhou, celfotři se překři-
čovali a v kostele, tam teprve bylo rá-
musu. Prvně šlo každé procesí na ofě-
ru kolem oltáře, který byl mramorový. 
Tu si každý smočil prsty na sražené 
páře na studeném kameni, a třel si oči, 
aby prý nebyl nemocný na oči. Celkem 
to bylo nevinné umývání destilovanou 
vodou.

A na Vranově bouda vedle boudy 
s cukrovím, hračkami, obrázky, kra-
máři nabízeli, vyvolávali a všichni 
prodali.

Tradiční byla na Vranově nudlová 
polévka, kterou si každý dal, talíř za 
1 krejcar.

A všelijakých atrakcí bylo všude 
plno. Písničkáři, vyvolávači, koloto-
če, houpačky apod. a všichni si přišli 
na své. Spalo se v některé chalupě na 
slámě, ráno zas do kostela a k 10. ho-
dině se procesí vydalo na zpáteční ces-
tu. Večer se přišlo domů, a to již celá 
dědina čekala, aby přivítala vranovské 
poutníky, kteří byli ověšeni obrázky, 

cukrovými růženci, perníkovými srd-
ci a jinými upomínkami.

To bývala nejslavnější pouť.
Když se začaly pěstovat brambory 

a řepa, šlo se do nich. Brambory se ko-
paly kraplem a řepa se vyrývala. Zába-
vou dětí na brambořištích bylo dělání 
ohňů, pečení brambor. Na strništích 
děti pásly husy a bývala jich pořádná 
hejna a kluci pouštěli papírové draky.

V září se trhaly švestky (kadlátky), 
se kterými se chodilo do Brna na trh, 
pěšky brzy ráno s pořádným uzlem na 
zádech. Tak se odneslo všechno ovoce, 
třešně, hrušky, jablka aj. U nás býval 
ovocný kraj.

Z rukopisu Rok na naší dědině za 
stara (do r. 1914) kronikáře Františka 
Vašulína vypsal Martin Křivánek.

Archiv Národního muzea – 20. století
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Dobrý den,
rádi bychom poděkovali prostřed-

nictvím Troubského hlasatel organi-
zátorům Dětského dne ve Sportovním 
areálu Veselka.

Máme malou dceru, se kterou na 
tento den velice rádi vzpomínáme. 
Trpaslíci využili svou představivost 
na maximum a vytvořili pro děti 
krásný den plný zábavných aktivit, 

které si užily všechny věkové katego-
rie a rodiče s nimi. Malování na ob-
ličej mělo velký několikahodinový 
úspěch, stejně tak soutěž v dětském 
kreslení a opékání špekáčků pro děti 
vytvořily nezapomenutelnou atmo-
sféru. Skvělým nápadem byly i dvě 
závěrečné soutěže pro rodiče (kterých 
jsme se rádi zúčastnili). Ještě jednou 
děkujeme za přípravu, skvělou nála-

du a všechny dobroty z udírny a také 
za balíček dobrot a zmrzlinu pro děti 
jako odměnu za splnění úkolů. 

Děkujeme náplavy z Veselky

Podskalák přijal pozvání do Stráž-
nice na vystoupení v rámci programu 
„Podzim na dědině“. Více informací 
v příštím čísle.

Poděkování za dětský den na Veselce

Podskalák ve Strážnici
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Kdysi jsem četl v jedné knize od pana Chestertona, nevím už, jak se ta povídka, či co to bylo, jmenovala, kde odpovídal na 
dotaz, kam že si to balí kufr. „Jedu domů.“ „Ale vždyť vy jste doma?“ „No ano, jedu do Londýna, do Calais, Paříže a pak domů.“ 
Samozřejmě je to spousta let, co jsem to četl, určitě to bylo jinak, ale vyplývá z toho, že vlastně každá cesta je cestou domů.

Já jsem to vzal vlakem z Brna a podařilo se mně po delší době navštívit Prahu. Je to město, z pohledu obyvatele obce Troub-
sko, veliké a plné možností, všelikých dějů, všemožných lákadel, historie, cizinců a Pražáků, mezi kterými je poměrově stejné 
množství pitomců jako kdekoliv jinde. Mohlo by být zajímavé se ujistit, do jaké míry je tato struktura pitomosti a nepitomosti 
v Praze silně zatěžovaná zájmem všelikého parchantstva o lákadla typu „místo, kde se dá provádět velký liz“, když naopak 
přitahuje i lid, který zde nachází možnosti vzdělání a kultivace své duše. Jenže to bych nejprve musel definovat mnou použité 
slovo pitomec, protože jeho dnešní význam se posunul od původního významu „krotký, ochočený, tupý“. To by vyžadovalo, 
abych při tom ze sebe nedělal pitomce, takže se spokojím s předpokladem, že je ono rozložení přibližně stejné jako všude jinde.

Nicméně Praha je Praha, je stověžatá a zajímavá. Ale stejně jako všechna místa na světě se těžko objevuje její opravdová tvář, 
nebo tváře, protože jak je stověžatá, tak je stoksichtová. Musíte si najít někoho, kdo vás městem provede, kdo vám ukáže místa 
a věci, která nejsou na první pohled vidět. Já to mám trochu jednodušší, já jsem tam nějaký čas žil a pracoval, a to dokonce 
v rámci své profese na těch turisticky nejatraktivnějších místech. Také při procházení jejích ulic prožívám občas sentimentální 
pocity, třeba když si vzpomenu, jak jsem tu v tomhle koutku za dob bujarého mládí po návštěvě hospody nenápadně blinkal, 
tady zas jsem se vodil za ruku se svým děvčetem. Zkrátka jsem v pohledu na pravdivou tvář tohoto velkoměsta citově ovlivněn, 
ať chci a nebo nechci, protože tady potkávám své mladší a idealizované já.

Coural jsem se z Klárova po návštěvě jedné výstavy na domluvenou schůzku a kouřilo se mi z hlavy z tolika vjemů. Byl jsem 
zamyšlen a oddělen od světa. Než však jsem přešel Mánesův most na Palachovo náměstí, realita se do mé hlavy probourala. 
S úžasem jsem zjistil, že z Prahy zmizeli Pražáci. Všichni lidé, které jsem potkával, mluvili cizí řečí. Zaposlouchal jsem se. 
Tenhle pár spolu mluvil německy. Další skupina, kterou mně bylo dopřáno se prodrat, byla odkudsi z Asie. Typoval bych to 
na Korejce, ty z jihu. Severní by šli ve čtyřstupu a měli by na sobě montérky. Další partička rozesmátých mladých lidí hovořila 
širokou angličtinou, navíc měli na bundách nápis University of Chicago. No, mohli by si teoreticky mezi sebou povídat česky, 
o Chicagu se říká, že díky velké české menšině je to jedno z největších českých měst. Pak jsem křižoval proud lidí směřující na 
Karlův most, byl jsem nucen jít kousek cesty s nimi, jako když se snažíte přebrodit rychlý říční tok. Než jsem došel k Národ-
nímu divadlu, potkal jsem snad zástupce všech světových národů, tihle byli zaujatí prohlídkou s průvodcem, který měl na tyči 
nad hlavou jakousi vycpanou veverku, aby jej turisté jeho skupiny mohli lépe v davu sledovat, jiní byli zase hluční po návštěvě 
profláknutých hospod. Když jsem uhnul z nábřeží do Ostrovní ulice, konečně jsem se potkal s někým, kdo mluvil česky. Nad 
mobilem se dvě děvčata dohadovala o nejbližší cestě ke Karlovu mostu. Podle kratkeho zobaku byla odkudsi ze severu Moravy.

Protože jsem měl do schůzky ještě chvíli času, procházel jsem si uličky a ulice a pátral po změnách, které za posledních 
dvacet let proběhly. Bylo jich hodně, některá místa se zcela změnila, inu jako u nás, jen ve větším rozměru. Cestou jsem si 
u vietnamského stánku koupil obloženou housku, a žvýkajíc ji, došel jsem až k hospodě U Jelínků. Tady jsem konečně potkal 
Pražáky. Prodrat se za vchodem kolem výčepního pultu mezi štamgasty bylo stejně pracné jako odolat davu v ústí Karlova 
mostu. Objednal jsem si jedno plzeňské, naslouchal šumu hovoru v hospodě, jejíž atmosféra se od dob, kdy tu Jaroslav Hašek 
psal první kapitoly Švejka, snad vůbec nezměnila. Čas se tu v dobrém zastavil. Ještě jsem před odchodem zalitoval, že jsem si 
koupil tu žemli. Právě mně pod nosem nesli talíř s taliány, což je dnes už vzácnost.

Že jsem docestoval domů, to je samozřejmé, vždyť jsem do Troubska přes Prahu směřoval. A cestou jsem přemítal, jaké by 
to bylo, kdyby k nám jezdily podobné party turistů.

Vedl bych je od Popůvek Veselkou a pod dálnicí kolem zámeckého parku, mával bych při tom turistům do kroku holí, 
na jejímž konci by visela nejspíše klobása. Cestou dál by se obdivovali památkově chráněnému zámku v popředí s budovou 
obecního úřadu, povinně by se občerstvili na Kaťáku (nájemcům by udělali radost), pak by prošli Školní, kolem kapličky 
a multifunkčního hřiště na sokec, kde by jim vylosovaní členové Podskaláku zatančili a zajuchali, za kostelem by se obdivovali 
výstavbě za kostelem, její neobyčejné architektonické bohatosti, prohlídku by zakončili na Vechtrovně, odkud by je speciální 
drezínou vozili do Brna. Někteří by jen přestoupili na autobus na letiště, protože co v Brně, když už viděli Troubsko. A všude 
by trousili eura a dolary, jüany a podobné tvrdé měny. A brzy by nás to otravovalo.

Tak raději ne. Ne že by u nás nebylo na co se dívat, ostatně o kvalitu života v Troubsku se můžeme postarat sami a bez do-
tací. Pokud ale chcete vidět turisty, zajeďte si do Prahy. A až se vrátíte domů, ulehčeně si oddychněte a buďte na sebe hodní, 
protože, a ať, je v Troubsku úplně nejlíp. Jo, a když budete hledat Tróbčáky, zkuste to v hospodě. V tom se od Pražáků nelišíme.

Přemysl Blažík

Navštivte Troubsko!
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Potřebujeme nové kolegy či kolegyně na pozici:
Programátor/developer, dle specializace. Juniorní i seniorní pozice:

- android aplikace včetně UI (GPS driver, BTLE)
- vývoj FW (procesory)
- web developer (backend/frontend)

Pokud vám některá ze tří uvedených specializací je blízká, ozvěte se viz níže.

Kontakt: Ludvík Hamerský, 608 609 158, ludvik.hamersky@printed-circuit.eu

Jsme česká lokální brněnská firma s hlavním sídlem v Bosonohách.

Děláme vlastní vývoj a výrobu nových zajímavých produktů v oblasti elektroniky.

Pracujeme lokálně a dodáváme globálně. Máme zákazníky od USA přes Evropu až po Japonsko.
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Montáž a servis
       podlahového topení
       plynových kotlů
       kompletní kotelny
       tepelných čerpadel
       klimatizace
       rekuperace + VZT rozvody

Kontakt:
montaze@windmax.cz
733 154 800 Jakub Herzán
Za Farou 51, 664 41 Troubsko

Tepelné čerpadlo za letní cenu
od 131 000 Kč vč. DPH

+ zajistíme montáž

Nástupní bonus pro všechny pozice 
66.000 Kč

Metaldyne spol. s r.o.: Oslavany, Zbýšov a Ivančice

Hledáme nové kolegy!

778 543 708
personalni@aam.com

www.jistotaprace.cz

Obsluha CNC stroje (junior), mzda od 32. 500 Kč
Obsluha CNC soustruhů, mzda od 38.100 Kč
Procesní inženýr chemické technologie, 
Nástrojář/příprava nástrojových sestav, mzda od 39.000 Kč
Provozní elektrikář nebo mechanik, mzda od 45.000 Kč
Mechatronik/programátor
Obsluha lisu se zaučením na seřizovače, mzda od 38.000 Kč
Seřizovač automatizované linky, mzda od 42.000 Kč
Obsluha pilek, mzda od 34.500 Kč
Výrobní kontrolor, mzda od 42.000 Kč
3D technik, mzda od 42.000 Kč
Inženýr kvality
Manipulant na VZV, mzda od 35.800 Kč

 

 
 
 

25 dnů dovolené, 13. a 14. mzda, mimořádné prémie, každoroční
plošné navyšování mezd, stravenkový paušál, dotované obědy,

výhodné tarify, firemní akce, dárky, lístky na Kometu, plně hrazené
rekvalifikační kurzy, rehabilitační cvičení s lektorem, možnost

karierního posunu, ...
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INZERCE

Pro nutné rychlejší vkládání pří-
spěvků bude bez výjimky dodržován 
termín uzávěrky časopisu. Zároveň si 

redakce vyhrazuje možnost zkraco-
vání příspěvků z důvodu grafického 
zpracování. Redakce se bude snažit 

provádět tyto zásahy v konzultaci 
s autorem. Pište, navrhujte témata, 
pracujte s námi. Vaše redakce.

Periodický tisk územního samosprávného celku s názvem „Troubský hlasatel“ vydávaný pro obec Troubsko. Vydavatel: Obec Troubsko, Zámecká 150/8, 664 41 
Troubsko, IČ: 0282723. Registrace MK: ČR E 10287. Počet výtisků: 780 ks. Vychází: 4× ročně. Redakce: Martina Volná, Přemysl Blažík, Veronika Gregerová, Vla-
dimíra Litworová, Martin Křivánek. Jazykové korektury textu Markéta Ströbingerová. Příspěvky do zpravodaje zasílejte na e-mail: zpravodaj.th@email.cz. Redakce 
si vyhrazuje právo příspěvky zkrátit či jinak upravit. Autory fotografií jsou autoři článku, pokud není uvedeno jinak. Grafická úprava: Proficut CZ. Tisk: Litera Brno. 
Uzávěrka dalšího čísla: 13. listopadu 2023. Distribuce: prosinec 2023.

Důležité upozornění redakce Troubského hlasatele

SERVIS a OPRAVA 
NOTEBOOKŮ 
a POČÍTAČŮ

Diagnostika ZDARMA!
Vyzvednutí u Vás. 
Rozumné ceny, 

rychle a spolehlivě, 
25 let praxe.

Bednář tel.:
608 880 107
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 - senioři nad 70 let 
 - držitelé průkazu TP, ZTP, ZTP/P (bez ohledu na věk)
 - pro obyvatele obcí                                        
                                                           
 - před první jízdou je nutné vyřídit si na obecním úřadě 
   průkazku SENIOR Taxi    průkazku SENIOR Taxi 

                                                   

                                         
volejte min. týden před plánovanou jízdou

www.m         . z

SENIOR Taxi provozuje

kompletní info na webu

s podporou uvedených obcí

    
k lékaři, do lékárny,
na úřad, na poštu...

.    
jízda do 10km -     

jízda do 30km -       

✂


